

NordArt 2014

www.nordart.de



Pauls Pudžs

Lettland/Latvia

Geboren 1974 in Līvāni, Lettland. Er studierte an der Kunstakademie Lettlands in Riga, die er 1995 mit einem BA, 2001 mit einem MA in Bildhauerei abschloss. Seit 1997 hat er an Gruppenausstellungen in Lettland und in Prag (2008) teilgenommen. Im Jahr 2008 erhielt er den "Grand Prix" beim internationalen Werbefestival "Goldener Hammer" in Riga für seinen Entwurf "Engel". Seine Einzelausstellung "Metaphysischer Realismus" wurde 2013 in der "Kalnciema-Viertel Galerie" in Riga gezeigt und für den jährlichen Kunstpreis des Museums der Kunstakademie Lettlands nominiert. Pauls Pudžs hat Gestaltung an der Janis Rozentāls Kunstschule (2001) und im Kunststudio (2001–2003) in Riga unterrichtet. Er war Requisiteur für den Mika Kaurismäki Film "Honey Baby" 2004 und hat die Außen- und Innengestaltung für eine private Residenz 2005 in Riga ausgeführt. Seit 2006 arbeitet er als freischaffender Künstler in seinem eigenen Studio und ist für Theater, Kino und Werbeagenturen tätig.

Born 1974 in Līvāni, Latvia. He attended the Art Academy of Latvia, Riga, receiving a BA in 1995 and a MA in 2001 in sculpture. He has participated in group exhibitions since 1997 in Latvia and also in Prague in 2008. In 2008 he received the Grand Prix prize at the Golden Hammer international advertising festival in Riga for his design "Enģelis" (Angel). His personal exhibition "Metaphysical Realism" was exhibited in 2013 at the Kalnciema Quarter Gallery in Riga and nominated for the annual Latvian National Museum art prize. Pauls Pudžs has taught composition at the Janis Rozentāls Art School in 2001 and the Art Studio in 2001–2003 in Riga. He was prop master for the Mika Kaurismäki film "Honey Baby" in 2004 and did the interior and exterior design work for a private residence in Riga in 2005. Since 2006, he has worked as a self-employed artist working in his own studio and doing freelance work for theatre, cinema and advertising agencies.



Hyäne, 2012, Gips, 134x74x76 cm | Spinnerin, 2012, Gips, 148x77x91 cm
 Hyena, 2012, plaster, 134x74x76 cm | Spinner, 2012, plaster, 148x77x91 cm